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Abstract 

This article examines three logics -- securitization, humanitarianism and criminality -- that guide 

soldiers' perceptions and practices on the Egyptian-Israeli border. To describe how these logics 

come into play, we dwell on soldiers' experiences during their service along this border. Our 

fieldwork was conducted between 2012 and 2014. In this article we focus on off-site interviews 

with soldiers who completed their service, and analyze media reports and court affidavits.  

Through this data we wish to demonstrate the easy transition from one logic to the other.  Our 

argument, which is based both on fieldwork and previous literature, points to the fact that such 

easy transitions are inherent to border zones. By focusing on the interactions between Israeli 

soldiers and asylum seekers, as well as between the former and Egyptian police and smugglers, 

we describe how these logics operate on the border simultaneously, creating a form of 

situational humanitarianism.  

 

 ملخص

ونشاط الجنود على الحدود  بحث هذا المقال ثلاثة أدوار التي توجّه تفكير

لوصف هذه الأدوار نتعقّب التجارب التي يمرّ . أمنيًا، إنسانيًا، وجنائيًا -ةلمصريّ اة الإسرائيليّ 

 .نودّ توضيح فكرة إختلاط الأدوار الثلاثة. ة في الحدودبها الجنود أثناء فترة الخدمة العسكريّ 

ة عن ، خاصّ 2012-2014ين السنوات نعتمد على العمل الميداني الانتوغرافي الذي يدور ب

ة وشهادات طريق مقابلات أُجريت مع الجنود خارج النطاق الميداني، وأيضًا مصادر إعلاميّ 

ة بشكل بحسب رأينا، وبحسب أبحاث أخرى، هذا يميزّ المناطق الحدوديّ . ةخطيّّ 

ة المواقف بين الأدوار المختلفة، خاصّ  ة تداخلاً نصِف كيف تخلق المناطق الحدوديّ   .عام

ن ية العابرة، المرتبطة باختلاف الأوضاع، عن طريق التفاعل بين الجنود الإسرائيليّ الإنسانيّ 

والمهاجرين طالبي اللجوء، أيضًا العلاقات بين الجنود من جهة والمهربّين ورجال الشرطة 

 .من جهة أخرى ينالمصريّ 

 


